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 Na studijním pobytu v Mannheimu jsem byl v zimním semestru 2024/2025 a moc jsem si 

tento pobyt užil. Dorazil jsem tam 28. 8. a zpátky domů do Čech jsem odjel 20.12. Ačkoliv jsem si 

na začátku nebyl úplně jist, co očekávat, pobyt byl, po překonání šoku ze změny prostředí v prvních 

dnech, velice bezva. Budu na tuto dobu vždy rád vzpomínat. Mannheim je hezké město. Trochu mi 

svým charakterem připomínalo Hradec Králové, ačkoliv je o něco větší a má mnohem méně 

historických budov. 

 Budova i areál univerzity jsou rozsáhlé, ale orientace není nijak těžká. Před hlavním vstupem 

do budovy se nachází mapa areálu a na chodbách visí ukazatele. Cestu na přednášky tedy najdete 

a jednání ze strany přednášejících je vstřícné a upřímné. I když je Mannheimská univerzita známa 

především na poli ekonomickém, poskytuje dostatečnou nabídku humanitně zaměřených předmětů, 

aby to stačilo na splnění podmínek programu Erasmus+. Nabízejí předměty vyučované v anglickém 

jazyce a pak samozřejmě předměty v jazyce německém. Němčině se během studia zcela nevyhnete, 

ale pokud dostatečně ovládáte aspoň základy této řeči, bude to stačit. 

 Ostatním zájemcům o studium v Mannheimu musím zmínit dvě věci, které bych označil za 

negativa celého pobytu. Zaprvé, pobyt s sebou nese spoustu „papírování“. Ke studijním pobytům 

v zahraničí to sice patří, ale přesto cítím potřebu na to upozornit. Univerzita se Vám bude snažit 

v rámci svých možností pomoci, ale hlavní část bude stále na vás. Během zařizování pobytu jsem 

komunikoval s celkem čtyřmi institucemi.: Univerzita Mannheim, Studierendenwerk Mannheim 

(provozovatelé studentského ubytování a mensy, nezávislí na univerzitě), Beitragsservice (výběr 

televizních a rozhlasových poplatků od soukromých osob, týká se to i internetu), Residents 

registration office (úřad evidence obyvatelstva, nahlašujete zde své bydliště). Zadruhé musím 

upozornit na virtuální systém univerzity Mannheim. Podobně jako má univerzita v Hradci Králové 

svůj systém IS/STAG, tak v Mannheimu mají PORTAL2. Před odjezdem do Německa jsem si často 

říkal, že IS/STAG je trochu nepřehledný. Po pobytu v Mannheimu si to už nikdy říkat nebudu. 

PORTAL2 svůj účel sice dokáže splnit, v tomto směru funguje, ale student potřebuje být jednak 

pozorný (poněvadž text je částečně nepřehledný) a také trpělivý, protože celý systém má tendence se 

zasekávat. 

Mimo těchto dvou skutečností, bylo ale jinak vše dobré a po seznámení se s novým prostředím 

jsem si svůj studijní pobyt velice užil. S odhlédnutím od jazykových rozdílů mi Mannheim v mnoha 

ohledech nepřišel nijak zvlášť odlišný od Českého prostředí. Jestli tedy můžu studijní pobyt 

v Mannheimu doporučit? Určitě ano. Je to pěkné místo ke studiu. 


